
زلاتان ابراهيموويچ  از بزرگ ترين مهاجمان فوتبال 
باشگاهي دنياست، هر چند که به لحاظ بازي هاي 
ملي در فوتبال سوئد نتوانست مثمر ثمر باشد اما 
حضورش در تيم هاي معتبر باشگاهي فوتبال اروپا 
از او نامي جاودانه ساخته است.  زلاتان که آخرين 
س��ال هاي بازيگري خود را پشت سر مي گذارد با 
خداحافظي از فوتبال ملي حالا تمام هم و غم خود 
را معطوف فوتبال باش��گاهي و منچستريونايتد 
کرده اس��ت که البته در اين راه مصدوميت هاي 

زياد و گاه وبي گاه بزرگ ترين مانع او محس��وب 
مي ش��ود. زلاتان در گفت وگوي��ي جذاب از 
ش��رايط س��خت دوران فوتبالش حرف زده 
اس��ت. زلاتان مي گويد: » از شروع فوتبالم 

با مش��کلات زيادي روبه رو بودم از جمله 
رفتارهاي نژادپرس��تانه، زماني که 

مالمو رفتم چون ابراهيموويچ 
بودم من را قبول نکردند فقط 
به همي��ن خاطر ول��ي اگر 
اندرسون يا اسونسون بودم 
قبول مي ش��دم. من براي 
آنها يک خارج��ي بودم، 
بعدها در تمرينات با يکي 
از هم تيمي هايم درگير 
ش��دم، پدر او پليس بود 
و خواستند من را اخراج 
کنند و جالب اينکه همه 

اعضای تيم درخواست آنها را امضا کردند، خيلي 
روزهاي سختي بود. احس��اس مي کردم کودکي 
هستم که مايه ننگ خانواده اش است، آنها حتي 
مرا به عنوان انسان هم قبول نداشتند. من ظاهر 
متفاوتي داشتم. مثل س��وئدي ها سفيد نبودم و 
از اين مس��ئله رنج مي بردم. بايد 10 برابر بيش از 
ديگران تلاش مي کردم تا ديده شوم.« ايبرا ادامه 
داد: »هنوز هم رسانه هاي سوئدي با من اين برخورد 
را دارند، هنوز هم مثل گذش��ته با من بدرفتاري 
مي کنند. اگر بازيکن ديگري جاي من بود و دچار 
اشتباهي مي شد از او دفاع مي کردند اما در 
خصوص من اين طور نيست.اين نژادپرستي 
است، يک نژادپرستي خاموش. اين مسئله 
وجود دارد چون من ابراهيموويچ هستم، اگر 
غير از اين بود باور کنيد که شرايطم فرق 
مي کرد و از من دف��اع مي کردند.« 
وي با اشاره به مشکلات اقتصادي 
خانواده اش گفت: »آن زمان وضع 
بدي داشتيم. حتي پدرم مجبور 
ش��د که کرايه خانه مان را به من 
بدهد تا با مالمو براي مسابقه بروم 
چون باشگاه حاضر نبود به من 
پول بدهد، حتي به غذا خوردن 
ما اعت��راض مي کردند و من 
مجبور بودم فقط يک وعده 
غذا در خانه مان بخورم.«

انتقال کوتينيو از ليورپول به بارسلون بدون ترديد 
بزرگ ترين انتقال زمس��تاني فوتبال دنياس��ت. 
بارس��ا با موفقيت در اين انتقال توانس��ت جاي 
خالي نيمار را که ابتداي فصل به پاري سن ژرمن 
رفت، پر کند، هر چند خود کوتينيو معتقد است 
که هدفش پاک کردن خاط��رات نيمار از ذهن 
هواداران بارسا نيس��ت.  کوتينيو بعد از امضای 
قراردادش با بارس��ا در اولين صحبت هاي خود 
گفت: »بسيار خوشحالم که الآن در اينجا حضور 
دارم، از اصرار و تلاش هاي مديريت بارسلونا هم 
تشکر مي کنم، براي رسيدن به اين رويا صبوري 
زيادي به خرج دادم، بايد از ليورپول هم به خاطر 
پنج س��ال خوبي که انجا داشتم تش��کر کنم.« 
مهاجم برزيلي جديد بارسا که تا سال 2023 با 

اين تيم قرارداد امضا کرده است با اشاره 
به دوس��تي ديرينه اش با نيمار ادامه 

داد: »ب��ه اينجا آم��ده ام که تاريخ 
خودم را در اين باشگاه بنويسم و 

نيامده ام تا ياد و خاطره نيمار 
را پاک کنم، من حتي قبل از 
آمدن به بارسا با او صحبت 
کردم و نيمار ش��رايط اينجا 
را برايم توضيح داد، من با او 
از کودکي دوست بوده ام و در 
تيم ملي با يکديگر همبازي 
بوده ايم، در خصوص مسي 

هم چيزي نمي توانم بگويم فقط اينکه برايم مايه 
افتخار است که با او هم تيمي شده ام، نيمار و مسي 
دو بازيکن بزرگ دنياي فوتبال هستند.« کوتينيو 
به فراموش نک��ردن خاطرات پنج س��اله اش در 
ليورپول هم اشاره کرد و افزود: »هم خودم و هم 
خانواده ام از حضور در ليورپول خوشحال بوديم، 
من هر چه در توان داشتم گذاشتم ولي متأسفانه 
نتوانستم افتخاري در آنجا به دست آورم. حالا در 
بارسا هستم، بهترين تيم دنيا؛ جايي که بهترين 
بازيکنان را در اختيار دارد، بسياري از 
بزرگان فوتبال در اين باشگاه توپ 
زده اند و خيلي از بزرگان ديگر هم 
همين حالا اينجا هستند بنابراين 
پاس��خ مثبت به اين باش��گاه کار 
س��اده اي بود.« وي ادامه داد: »تا 
زماني که اينجا نيامده بودم باور 
نداشتم که انتقالم نهايي شده 
ولي با اولين تمرين متوجه 
شدم که همه چيز واقعي 
است. حالا کار سخت من 
در بارسا شروع شده است، 
لاليگا بسيار دشوار است و 
اگر قصد داري��م فاصله امتيازي مان 
را با بقيه حريفان به ويژه رئال مادريد 
حفظ کنيم باي��د در هر بازي تمرکز 

بالايي داشته باشيم.«

تمام شد. داستان مهاجم پرحاشیه پرسپولیس 
با رفتن به الغرافه قطر برای همیشه تمام شد. 
مهاجمی ک�ه حالا باید دی�د می تواند یکی از 
لژیونرهای موفق ایران باش�د یا قصدش تنها 
دور زدن در کشورهای حاشیه خلیج همیشه 
فارس است و بازگشت دردسرسازتر از قبل! 
ساکش را برداشت و رفت. بی  هيچ خداحافظی و 
بی آنکه حتی به پشت سرش هم نگاهی بيندازد. 
به ويرانه ای که از خود به جای گذاشته و دردسری 
که پرسپوليس تا يک سال آينده بايد با آن دست 
به گريبان باش��د. يا عذرخواهی از هواداری که 
حتی وقتی پش��ت تي��م را خالی ک��رد و رفت و 
چندی بعد با قيافه ای مغموم برگش��ت هوايش 
را داشت. شايد اصلًا برايش اهميتی هم نداشت. 
درس��ت مثل وقتی که راهی ترکيه شد يا زمانی 
که بی توجه به قراردادی که داشت بازگشت تا با 
پرسپوليس ادامه دهد. درست مثل وقتی که در 
مقابل محروميت خود و پرسپوليس و آسيبی که 
از اين بابت به سرخپوشان زده بود، با خونسردی 

تمام گفت که حتماً خيريتی در کار بوده!
حالا بهتر می توان حق را به گرشاسبی داد وقتی 
مستأصل می گويد که نمی توان کسی را به زور نگه 

داشت:  »خيلی برای جلب نظرش تلاش کرديم. 
چه مديريت باش��گاه و چه برانکو بار  ها با طارمی 
صحبت کردند. اما او دلش با پرس��پوليس نبود و 
اگر به زور نگهش می داشتيم و در زمين مسابقه 
فقط راه می رفت، کار خوبی بود؟ او دلش آن طرف 
آب   ها بود و می خواس��ت فوتبال��ش را در خارج 
دنبال کند. هر چه به او گفتيم بماند او قبول نکرد. 
نمی شد بازيکنی را که می گفت آمادگی روحی و 
روانی برای بازی کردن ندارد به زور نگه داشت. با 

زور چاقو که نمی توانستيم او را نگه داريم.« 
    

می گفت دوس��ت ندارد برای کشورهای حاشيه 
خليج هميش��ه فارس بازی کند و هدفش بازی 
در تيم های اروپايی اس��ت اما راهی قطر که شد، 
يک بار ديگر ثاب��ت کرد خيلی نمی ت��وان روی 
حرف هايش حساب کرد. البته تجربه هم همين 
را نش��ان می داد. وقتی حتی پای قراردادی که با 
پرسپوليس و ريزه اسپور امضا کرده بود هم نمانده 
بود، چطور   می شد روی حرف های شفاهی که به 
زبان می آورد خيلی حساب کرد. حالا اما در قطر 
منتظر رسيدن نتيجه تس��ت های پزشکی است 
برای عقد قرارداد با الغرافه . تيمی که می تواند تا 

آخر همين هفته پول خوبی بابت او به پرسپوليس 
بدهد. اما حرف هايش قبل از رفتن هم ضربه اش 
را به پرسپوليس زد وقتی که گفت نمی خواهد در 
کشورهای حاشيه خليج هميشه فارس بازی کند. 
حرف  هايی که اين فرضيه را به وجود می آورد که 
باشگاه او را مجبور به قبول اين قرارداد کرده. حال 
آنکه سرپرست باشگاه چيز ديگری می گويد: »چه 
کسی اين حرف را زده؟ اين کذب محض است. ما 
اين همه اصرار کرديم ک��ه بماند. در ورزش هيچ 
مسئله ای پنهان نمی ماند و همه چيز خيلی زود 
برملا می شود. امکان ندارد که باشگاه پرسپوليس 
برای پول کار بی منطق کند. می توانيد از خودش 
هم بپرس��يد. او خودش گفت که ي��ک ثانيه هم 
نمی توانم اينجا بمانم. گف��ت می خواهم به تيم 

جديد بروم و از آنجا راهی اروپا شوم.«
در قطر اما برايش فرش قرمز پهن نش��د. اگر چه 
مسئولان الغرافه با دسته گل به استقبالش رفتند 
اما نه استقبالی شبيه آنچه برای وسلی اسنايدر 
هلندی تدارک ديده ش��ده بود. ورودش به قطر 
همزمان شد با جشنی که الغرافه برای استقبال 
از بازيکن س��ابق رئال مادريد تدارک ديده بود. 
طارمی هم به دعوت پسران مالک باشگاه الغرافه 

در اين مراسم حضور پيدا کرد. اما در اين مهمانی 
توجه خاصی به او نش��د و نگاه  ها و توجه  ها همه 
به سوی وس��لی اس��نايدر بود. اگر چه اسنايدر 
س��تاره ای به مراتب بزرگ تر از طارمی است اما 
مس��ئله مهم تر اين بود که آنج��ا الغرافه بود نه 
پرسپوليس که تحت هر شرايطی و با وجود تمام 
حاشيه سازی ها،پش��ت مهاجمی در آيد که در 

نيمه راه تيم را ر  ها کرده. 
    

داس��تان اما هنوز به طور کامل تمام نشده. اين 
را گرشاس��بی می گويد. آن هم در شرايطی که 
مهاجم تيمش در حال سپری کردن تست های 
پزشکی باش��گاه الغرافه اس��ت تا پس از آن پای 
قرارداد اين تيم را امضا کن��د: »هيچ چيز هنوز 
در خصوص انتق��ال طارمی به باش��گاه قطری 
نهايی نشده. طارمی به قطر رفته تا در تست های 
پزشکی باشگاه الغرافه حاضر شود. اگر همه چيز 
مثبت باشد و قطری   ها به طور قطعی او را بخواهند 
تازه بايد بنشينيم با طارمی س��ر مبلغ انتقالش 
صحبت کنيم. ما هنوز بر س��ر انتقال طارمی به 
توافق نرس��يده ايم و هنوز اجازه رس��می برای 
جدايی به اين بازيکن نداده ايم. البته ارقامی در 
رسانه  ها مطرح می شود اما هيچ کدام از اين مبالغ 
را تأييد نمی کنيم اما مطمئن باش��يد اگر رفتن 
طارمی به الغرافه قطعی ش��ود به اين سادگی   ها 
از مبلغ درخواستی مان کوتاه نمی آييم. اين گونه 
نيست که هر چه آنها بگويند چشم بگوييم. منافع 
باشگاه برای ما از همه چيز مهم تر است و مطمئن 

باشيد به اين راحتی اجازه جدايی نمی دهيم. « 
پيروانی، مدير تيم فوتبال پرسپوليس هم متعجب 
از انتخاب طارمی می گويد که نمی داند او چطور 
سر از قطر در آورده: »هيچ اطلاعی از او نداشتيم. 
چند روزی بود که در تمرينات شرکت نمی کرد. 
می دانستيم به باشگاه گفته نمی خواهد بماند و 
قصد رفتن به اروپا را دارد اما ، حال اينکه چطور 
س��ر از تيم های حوزه خليج ف��ارس درآورد به 

خودش ارتباط دارد.«
    

واقعيت اما اين است که طارمی رفته. او به زودی 
به عنوان جديد  ترين خريد الغرافه معرفی می شود 
حتی اگر گرشاسبی بگويد کار هنوز تمام نشده 
يا برانکو ناراضی از اين انتقال مدعی شود که به 
زور نمی توان او را در تيم نگه داش��ت يا پيروانی 
متعجب باش��د که قرار بود به اروپا برود نه قطر. 
طارمی رفته و آنطور که شنيده می شود، باشگاه 
پرس��پوليس تا آخر هفت��ه در ازای اي��ن انتقال 
پولدار می شود . چرا که مديران الغرافه گويا قرار 
است 520 دلار بابت رضايت نامه اين بازيکن به 
پرسپوليس بدهند و 400 هزار دلار هم به خود 
او و طبق قول و قراری که با مديران پرسپوليس 
گذاشته ش��ده، پس از امضای قرارداد با طارمی، 
ظرف 4۸ ساعت اين پول به حساب پرسپوليس 
واريز می ش��ود تا ام��ور مربوط به ص��دور کارت 
آی. تی. سی اين مهاجم پرحاشيه توسط باشگاه 

پرسپوليس انجام شود. 

عجله اي براي تمديد قرارداد برانکو نداريم
برانکو با پرس��پوليس تمديد مي کند يا 
نه؟ اين اصلي ترين س��ؤال اين روزهاي 
هواداران صدرنش��ين ليگ برتر است با 
اين حال گرشاس��بي سرپرست باشگاه 
با خيال راحت در اين خصوص صحبت 
مي کن��د. او مي گويد: »ق��رارداد برانکو 
هنوز تمام نشده که بخواهيم آن را امضا کنيم اما همه چيز آماده 
است و او صددرصد در پرسپوليس باقي خواهد ماند، بدون شک 
در يک فرصت مناسب بايد روي بندبند قرارداد او صحبت کنيم، 
به شايعات توجه نکنيد. هر روز يک داستان جديد براي ما درست 
مي کنند، خيال هواداران راحت باشد. همه چيز انجام شده و اين 
قرارداد صددرصد امضا خواهد شد.« البته بايد منتظر ماند و ديد 

که حرف هاي گرشاسبي تا کجا به حقيقت مي رسد. 

اتفاقات ناخوشايند از داخل هدايت مي شود
رئيس فدراسيون کشتي در روزهايي که 
تقريباً همه خطر تعليق کشتي را فراموش 
کرده اند باز هم آن را جدي عنوان مي کند. 
رسول خادم مي گويد: »بحث تعليق بسيار 
جدي است، بررسي پرونده ما فقط به خاطر 
مصادف شدن با ايام سال نوي ميلادي به 
تأخير افتاده است. ما منتظريم و اميدواريم که اتفاق بدي براي کشتي 
ايران رخ ندهد. اين ماجرا به جريان هاي سياس��ي فعال در کميته 
بين الملي المپيک و جريان هاي اقتص��ادي ذي نفوذ برمي گردد. 
متأسفانه از داخل کشور هم گزارش هايي در اينباره به دست نهادهاي 
بين المللي و تصميم گيرنده رسيده است، متأسفانه خيلي از اتفاقاتي 
که رخ مي دهد و براي کشور ما ناخوشايند است از داخل هدايت و يا 

اينکه حمايت مي شود و اين موضوع اصلاً خوشايند نيست.«

اصلاحات تکواندو به بی باک رسید
همه گزينه  ها روی میز پولادگر!

فدراسيون تکواندو قصد دارد پس از بررسی عملکرد تيم ملی در يک سال 
گذشته تصميم نهايی خود را در خصوص کادرفنی اين تيم اعلام کند. با 
وجود اينکه کمتر از يک سال از سپردن سکان هدايت تيم ملی به مهدی 
بی باک می گذرد اما هوگوپوشان تحت هدايت اين مربی نيز نتوانستند 
نتايج درخور توجهی کسب کنند تا جايی که حالا پولادگر و مشاورانش 

قصد دارند برای نجات اين رشته راهکاری اساسی پيدا کنند. 
  همسو با منتقدان

انتخاب مجدد محمد پولادگر ب��ه عنوان رئيس فدراس��يون تکواندو با 
شروع اصلاحات در اين رشته همراه بود. در حالی که درسال های گذشته 
منتقدان زيادی از مديريت پولادگر انتقاد می کردند و به هيچ وجه حاضر 
به همکاری با فدراسيون نبودند. با اين حال رئيس مو سفيد کرده تکواندو 
بالاخره صدای اعتراضات را شنيد و به نظر می رسد اين بار پولادگر عزمش 
را جزم کرده تا به هر شکل ممکن منتقدان را دور يک ميز جمع کند. جلسه 
برگزار شده با حضور رئيس فدراس��يون و منتقدانی چون هادی ساعی و 
مرتضی کريمی اولين گام عملی برای جلب نظر مخالفان بود، گامی که به 

نظر می رسد حداقل نظر مثبت برخی از مخالفان را جلب می کند. 
از س��وی ديگر اينکه رئيس فدراس��يون به موضوع نتاي��ج تيم ملی که 
مدت هاست به انتقاد اصلی کارشناسان تبديل شد توجه ويژه نشان داده 
است. پولادگر اخيراً در مصاحبه ای با سايت فدراسيون از احتمال تغيير 
کادرفنی سخن گفت: »در هر بخشی به اين نتيجه برسيم که نياز به استفاده 
از نيروهای جديد يا برنامه ريزی مجدد هست اين کار را انجام می دهيم. از 
شورای فنی فدراسيون خواسته ايم عملکرد فنی تيم ملی تکواندو در سال 
96 را با حضور مهدی بی باک سرمربی تيم ملی مورد بررسی قرار دهد. پس 
از آن کميته فنی با توجه به گزارش شورا برای هدايت تيم ملی در مسابقات 

قهرمانی جهان و بازی های آسيايی تصميم گيری می کند.«
  گزینه های احتمالی

بهمن ماه سال گذشته شورای فنی مهدی بی باک را به عنوان سرمربی جديد 
تيم ملی انتخاب کرد، انتخابی که از همان ابتدا با انتقادهای زيادی همراه 
شد. اين در حالی است که عملکرد تيم ملی زير نظر بی باک هرگز نتوانست 
رضايت منتقدان را جلب کند، به ويژه اينکه اين انتقاد  ها پس از ناکامی در 
المپيک ريو و جام جهانی به اوج خود رسيد و منتقدان منتظر تغييرات بودند. 
اما اصرارهای پولادگر احتمال هر نوع تغييری را به صفر رسانده بود. تا اينکه 
در روز برگزاری انتخابات رئيس با تجربه فدراسيون به همه قول تغييرات 
داد و دست همکاری به سوی منتقدانش دراز کرد. احتمال تغيير کادرفنی 
در حالی از سوی رئيس فدراسيون مطرح ش��ده که نام چند گزينه برای 

جانشينی مهدی بی باک سرزبان  ها افتاده است.
بيژن مقانلو، سرمربی پيش��ين تيم ملی يکی از گزينه های اصلی است. 
مقانلو اگرچه در بازی های آسيايی، قهرمانی آسيا و مسابقات جهانی نتايج 
درخشانی کسب کرد اما ناکامی مطلق هر سه ملی پوش ايران در المپيک 
ريو و پس از آن جام جهانی باکو به برکناری او منجر شد. با اين حال مقانلو 
در گفت وگو با فارس نسبت به پذيرفتن دوباره مسئوليت تيم ملی واکنشی 
مبهم داشته است: »عنوان قهرمانی جهان و آسيا را کسب کرديم، چهار 
مدال در بازی های آسيايی و 9 مدال طلا در بازی گرندپری به دست آورديم 
و تيم ما جوان شد. انتظار می رفت که سال 201۷ بتوانند نتايج مطلوب تری 
را کسب کنند اما شاهد بوديم که اينطور نشد. من فقط برای تکواندو آرزوی 
موفقيت می کنم، نمی دانم که قرار است چه تصميماتی گرفته شود. اصلًا 
در جريان نيستم. در حال حاضر هستند آقايانی که بتوانند انجام وظيفه 
کنند حالا همه آقايان بيايند امتحان خود را پس بدهند. يک زمانی ما اينقدر 
مدال کسب می کرديم که می گفتند پتانسيل، طوری می گفتند پتانسيل 
که گويا آن مدال   ها را به ما در مسابقات مختلف کادو می دادند اما حالا که به 

ميدان آمده اند، می بينند که شرايط کاملاً متفاوت است.«  
 مرتضی کريمی ديگر منتقد سال های گذشته فدراسيون نيز با پولادگر آشتی 
کرده و همين مسئله نيز موجب شده نام او هم در بين گزينه  ها به چشم بخورد: 
»هنوز کسی با من صحبت نکرده، اين نظر شورای فنی فدراسيون است که 
در مورد گزينه بعدی تصميم بگيرد. من اخيراً صحبت   هايی با پولادگر داشتم 
و مشکلاتی را که با هم داشتيم به او گفتم و حل شد، اما در همان گفت وگويی 
که با رئيس فدراسيون داشتم مدعی شدم که بنده هنوز منتقد فدراسيون 
هستم، اما در تلاشم برای پيشرفت تکواندو به خانواده اين مجموعه کمک 
کنم.«  فريبرز عسگری سرمربی پيش��ين تيم ملی در المپيک لندن و سيد 
نعمت خليفه سرمربی تيم دانشگاه آزاد هم ديگر گزينه های محتمل هستند.

فوتبال ايران؛ بهشت متخلفان!
ماجرای مهدی طارمی آينه تمام نمای فوتبال ايران است، بازيکنی که 
با حاش��يه  ها و جنجال هايش هزينه های زيادی را به يکی از بزرگ ترين 
باشگاه های کشورمان تحميل می کند اما بدون اينکه مورد کوچک ترين 
عتاب و مجازاتی قرار بگيرد، منافع شخصی اش را در نظر می گيرد و حالا 
به بهانه های مختلف راهی قطر ش��ده تا دس��ت پرسپوليسی  ها را که او 
عامل محروميتشان از دو پنجره نقل و انتقالاتی شان بوده تا آنها نتوانند تا 
زمستان آينده بازيکن بگيرند، در پوست گردو بگذارد! »مهدی طارمی«  ها 
در فوتبال ايران انگشت شمار نيستند، آنها را می توان در هر گوشه ای از 
فوتبال پيدا کرد و نشان شان داد، متهمانی که با توجه به عدم نظارت و 
حساب و کتاب در فوتبال دولتی به خودشان اجازه هر کاری را می دهند، 
بی رحمانه تا نابودی و محروميت يک تيم جلو می روند، ميليارد  ها تومان 
از پول بيت المال را به جيب می زنند و با پرونده ای پر از تخلف و حاشيه 
آخر هم به جای اينکه مجازات و محروم شوند، تشويق هم می شوند. مانند 
همين مهدی طارمی مهاجمی که باشگاه پرسپوليس مدعی است با وجود 
داشتن قرارداد با اين تيم به ترکيه رفته و با ريزه اسپور قرارداد می بندد 
و بعدش فيفا هم به خاطر اين تخلف پرسپوليس را نزديک به 4 ميليارد 

جريمه و دو فصل از جذب بازيکن محروم می کند!
 ش��ايد در هر جای دنيا چنين تخلفی از يک بازيکن صورت می گرفت با 
او به شدت برخورد   می ش��د اما اينجا در ايران وقتی فوتبال تنها در ظاهر 
حرفه ای شده و آماتور اداره می شود، متخلفی مانند طارمی نه تنها از سوی 
فدراسيون و باشگاهش مجازات و تنبيه نمی ش��ود بلکه هم به تيم ملی 
دعوت می شود و هم مديران باشگاه اراده ای برای برخورد با چنين بازيکنی 
که هزينه سنگينی را به پرسپوليس تحميل کرده ندارند. همين می شود 
که مهاجم پرس��پوليس بدون حتی يک عذرخواهی ساده، طلبکارانه به 
باشگاه نامه می نويسد و می گويد:  »نمی خواهم بمانم! « آن هم در شرايطی 
که پرسپوليسی  ها با توجه به محروم بودن از جذب بازيکن تا زمستان آينده، 

ادامه حضورش می توانست کمی از مشکلات اين تيم را حل کند. 
نمونه  هايی مانند مهدی طارمی را در بين مديران فوتبال هم می توان ديد، 
مديرانی که در يک سيستم دولتی و ناکارآمد که فقط هزينه کردن از بودجه 
عمومی کشور و بيت المال را فرا گرفته اند، برنامه ای برای درآمدزايی ندارند 
و خروجی مديريت شان انباشته شدن بدهی های کلان برای باشگاه با توجه 
به قراردادهای بی ضابطه و بی قاعده است. مديرانی مانند محمد رويانيان، 
بهرام افشارزاده، مصطفی آجورلو و خيلی های ديگر که امروز در فوتبال پست 
داشته اند و دارند. مديرانی که دست پخت شان پرونده های متعدد تيم های 
ايرانی در فيفا و محروميت و جريمه از سوی فدراسيون جهانی فوتبال به 
خاطر سوء مديريت شان است، مانند استقلال و تراکتور که فصل گذشته از 
سوی فيفا از جذب بازيکن محروم شدند و هزينه های چند صد ميلياردی 
از بيت المال خرج سوء مديريت های مديران اينگونه باشگاه  ها شد اما هيچ 
مديری به خاطر هزينه  هايی که به باش��گاه تحميل ک��رده بود، مؤاخذه و 

محاکمه نشد و حتی با تمديد حکم مأموريت شان، تشويق هم شدند. 
اين اتفاقات تنها در فوتبال ايران می افتد، فوتبالی که بازيکنان و مديرانی 
از جنس »مهدی طارمی«   با وجود تخلف تشويق می شوند. رشد مهدی 
طارمی  ها در دولتی بودن ريشه دارد، فوتبالی که فقط مصرف کننده است 
و اکثر باشگاه های آن چه صنعتی، چه نفتی و چه استقلال و پرسپوليس با 
توجه به هزينه از بيت المال برنامه ای برای درآمدزايی ندارند، عدم نظارت 
و اهمال سيستم های بازرسی و قضايی خارج از فوتبال با حيف و ميل  ها 
و فساد گسترده ای که در فوتبال ديده می شود، سبب می شود تا »مهدی 
طارمی«  ها در چنين فضايی رشد کنند، بادکنکی با کمک برخی رسانه  ها 
که در فساد فوتبال نقش دارند، رشد می کنند. به جای کشانده شدن به پای 
محاکمه، فرش قرمز برايشان پهن می شود، متهمانی که با توجه به بی قاعده 
و قانونمند نبودن فوتبال ايران، از هر گونه تحلف و فسادی ابا ندارند و سر 
آخر هم بازخواست نمی شوند، يا مانند مهدی طارمی پاداششان عقد قرارداد 
با يک تيم خارجی می شود يا هم مانند مديرانی مانند رويانيان و افشارزاده 
و مانند اينها از يک پست به پست ديگر منتقل می شوند، بدون اينکه حتی 
يک بار از سوی نهادی درباره حيف و ميل  ها و تخلفاتشان مورد بازخواست 

قرار بگيرند. اينجا فوتبال ايران است، بهشت متخلفان!

پورتوريکو نخستین حريف ايران در قهرمانی جهان
فدراسيون جهانی واليبال برنامه دور نخست مسابقات واليبال قهرمانی 
مردان جهان در سال 201۸ که از 1۸ شهريور ماه تا هشتم مهر ماه به 
ميزبانی مشترک ايتاليا و بلغارستان برگزار می شود را اعلام کرد. تيم  
 ملی ايران در گروه D و با تيم های بلغارستان، کوبا، فنلاند، لهستان و 
پورتوريکو همگروه است. طبق برنامه اعلام شده تيم واليبال کشورمان 
21 شهريور با پورتوريکو، 22 شهريور با بلغارستان، 24 شهريور با کوبا، 

26 شهريور با لهستان و 2۷ شهريور با فنلاند مسابقه می دهد. 
-------------------------------------------------------------

اوکراين رکوددار تورجهانی والیبال کیش
پنج تيم واليبال س��احلی از اوکراين برای حضور در تور جهانی کيش 
اعلام آمادگی کردند تا اين کشور رکورد ثبت نام در اين رقابت  ها را به نام 
خود ثبت کند. روز گذشته هشت تيم ديگر برای حضور در تور جهانی 
کيش ثبت نام کردند تا تعداد تيم های داوطلب حضور در اين رقابت  ها به 
عدد 30 از 19 کشور جهان برسد. ثبت نام اوليه تيم  ها تا اول بهمن ماه 

ادامه دارد و تنها 10 روز ديگر فرصت برای ثبت نام باقی مانده است. 
-------------------------------------------------------------

هفته شانزدهم لیگ والیبال برگزار می شود
هفته شانزدهم ليگ برتر واليبال مردان کشور روز چهار  شنبه 20 دی ماه 
با شش ديدار پيگيری می ش��ود. در بازی های اين هفته پيکان ميزبان 
هاووش گنبد اس��ت، س��ايپا به مصاف تيم صدرنش��ين بانک سرمايه 
می رود، شهرداری تبريز مهمان تيم س��اری 21 است، کاله مازندران 
ميزبان رعد پدافند است، تيم شهرداری اروميه اروميه از خاتم اردکان 

ميزبانی می کند و تيم شمس ميزبان شهرداری ورامين است.

 »آدم های اشتباهی « 
مشکل فوتبال ايران هستند!

ايران می تواند يکی از کشورهای با ساختار 
فوتبال دنيا لقب بگيرد اما اين تنها يک خيال 
است. وضعيت باشگاه های ما روز به روز بدتر 
می شود و هيچ کسی هم به فکر آنها نيست. 
همه می خواهند به صورت موقتی اين مشکل 
را حل کنند که تنها بگوين��د در دوره آنها 
اتفاقات به خوبی پيش رفت. بی بند و باری ، 
بی نظمی و امثال اينها در رأس فوتبال ايران 
وجود داشته است که باعث شده در فوتبال 
ما چنين وضعيتی رخ دهد. اکنون ما باش��گاهی در ايران نداريم و مالکان 
تنها تيم داری می کنند و هيچ نشانه ای از باشگاه داری ديده نمی شود. تفکر 
عاميانه ای باعث شد برای افزايش حضور مردم شهرستان   ها در ورزشگاه   ها و 
ورزش فوتبال، تيم های تهرانی نظير پاس و سايپا به همدان و کرج انتقال پيدا 
کنند. معلوم نيست چه شد که با خود اين تصميم را گرفتند اما مطمئناً حضور 
افراد » اشتباهی « در فوتبال ايران سرمنشأ چنين اتفاقی بود. آنها افرادی 
بودند و هستند که س��ابقه ای در ورزش و فوتبال نداشته و ندارند. مطمئناً 
اگر آب در مسير خود جاری   می شد و افراد درست به روی کار می آمدند نه 
پاس از بين می رفت و نه فوتبال ايران با چنين وضعی روبه رو   می شد. بسياری 
از باشگاه های ايرانی را نگاه کنيد، بس��ياری از بدهی های اين باشگاه   ها در 
AFC  و فيفا وجود دارد. بدهی   هايی که به دليل حضور افراد نالايق در رأس 
باشگاه   ها و فوتبال ايران به وجود آمده است. چنين اتفاقاتی قطعا آينده خوبی 
را برای فوتبال ايران رقم نخواهد زد. باشگاه های ما هزينه های جانبی زيادی 
دارند اما مديريت ناصحيح باعث شده علاوه بر وجود شاکيان و حاشيه های 
مختلف برای باش��گاه ها، اس��تقبال مردم نيز از فوتبال ايران کاهش يابد. 
فوتبال بدون تماشاگر يعنی هيچ. تنها پرسپوليس و استقلال را نمی توانيم 
پرطرفدار قلمداد کنيم بلکه ما 16 باشگاه در ليگ برتر و بسياری تيم ديگر 
در رده های پايين تر داريم که به خاطر همين تصميمات ناصحيح باعث شده 
بسياری از آنها هوادار نداشته باشند يا حداکثر دو، سه هزار تماشاگر برای 
ديدار آنها به استاديوم   ها بيايند. ورزش انگيزه زيادی به جوانان برای فعاليت  
و پويا بودن می دهد اما خود اين عامل انگيزش��ی بايد درست اداره شود و 

تصميم گيری های درستی در قبال آنها گرفته شود. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

شیوا نوروزی

سعید احمديان

A  درخشش در سری
درخشش لژيونر واليبال کش��ورمان در ايتاليا آغاز شده است، ملی پوش 
اصفهانی تيم ايران در هفته های اول سری A کمتر به ميدان رفت اما به نظر 
می رسد در اين هفته  ها توانسته در يکی از معتبر  ترين ليگ های جهان جا 
بيفتد و عنوان بهترين بازيکن زمين را در ليگ واليبال ايتاليا به دست آورد. 
ورونا در شبی که معنوی نژاد را در ترکيب اصلی اش داشت مقابل تيم قعر 
جدولی کاستلانا سه بر صفر به برتری دست يافت و معنوی نژاد در هر 3 ست 
اين بازی خانگی به  عنوان بازيکن اصلی وارد زمين شد و با کسب 16 امتياز، 
ارزش   ترين بازيکن زمين لقب گرفت. ورونا با 29 امتياز از 11 پيروزی و  با

4شکست در جايگاه پنجم جدول رده بندی سری A ايتاليا قرار دارد. 

همایون شاهرخی 

پيشکسوت فوتبال

طارمی پشتش را هم نگاه نکرد
مهاجم بی معرفت پرسپولیس رفت که رفت

دنیا حیدری
   گزارش

نگاه ما رنگي نیست
صدور حکم محروميت براي سرور جباروف 
هافبک استقلال با س��ر و صداي زيادي 
همراه بود، سر و صداهايي که بيشترين آنها 
متوجه کميته انضباطي فدراسيون فوتبال 
و مسئولان آن بود. اسماعيل حسن زاده 
رئيس کميته انضباطي در اين خصوص 
و شائبه صدور اين رأي تحت تأثير حرف هاي سرمربي پرسپوليس 
مي گويد: »ما متوجه شديم خطاي شديد جباروف از ديد داور پنهان 
مانده بنابراين تشکيل جلس��ه داديم و مشخص شد که حرکت او 
يک حرکت خطرناک بود. مسئولين استقلال هم در جلسه حضور 
داشتند. ما در صدور احکام به هيچ رنگي تعلق خاطر نداريم و عليه 
هيچ رنگي هم حکم صادر نمي کنيم، م��ا موظف به اجراي قانون و 

عدالت هستيم و صادقانه در اين راه قدم برمي داريم.«

محمود حسینی | تسنیم

در سوئد نژادپرستي خاموش حاکم است
انتقاد صریح ابراهیموویچ از رسانه هاي کشورش

هم تیمي بودن با مسي مايه افتخار من است
کوتینیو تا 2023 با بارسا بست فریدون حسن

   فوتبال اروپا


